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Tisztelt Hölgyeim és Uraim! 

Kedves Biatorbágyiak itt a teremben és az Önkormányzati Tv adását nézők mindannyian! 
Köszöntöm testvérvárosaink Herbrechtingen, Gyergyóremete, Kiti, Alistál és Nagydobrony 
polgárait, valamint mindazokat, akik szívügyüknek tekintik szűkebb hazánk Biatorbágy sorsát 
és fejlődését! 
Negyedik alkalommal adok számot az elmúlt év eseményeiről, ami már hagyományosnak is 
mondható. A korábbi évekhez képest ez a beszámoló azonban nem csak az elmúlt évet fogja 
át, hanem az elmúlt négy évet egészében. Ez az önkormányzati ciklus alig több, mint egy hét 
múlva lezárul, ezért engedjék meg, hogy az eddig tőlem megszokottnál időnként kissé 
élesebben fogalmazzak. 
 
„Az ÖNKORMÁNYZÁS semmi más, mint kapcsolat polgár és polgár között, az ember és a 
darab föld között, amelyen él. Az ÖNKORMÁNYZÁS az egy TÉR. Mindennapi életünk közege, 
jelenünk és múltunk is egyben. Az ÖNKORMÁNYZÁS a saját múltjukat alapító emberek 
gyülekezete, akik a legszorosabb kapcsolatban vannak egymással és azzal a darab földdel, 
amelyen élnek.” – Így írta le az ÖNKORMÁNYZÁS lényegét dr. Horváth Balázs, az Antall 
kormány egykori belügyminisztere a rendszerváltás pillanatában, amikor az első szabad 
önkormányzati választásokra előkészítette az Önkormányzati törvényt. 
 
Ugyanő, így vélekedett már jóval az első szabad választások után 2005-ben: 
„Életem talán legnagyobb csalódása volt, hogy az első önkormányzati választások során az 
emberek nem az elismertség, hanem az ismertség alapján választottak. Ezért minden hetedik 
VB-titkár polgármester lett, és rengeteg tanácstag, téeszelnök, főkönyvelő kapott képviselői 
felhatalmazást. Ráadásul a jegyzők nagy része is a kommunizmusból került a hivatalok élére. 
Tehát ugyanazok irányítottak hát tovább, ugyanazok kezében maradt a hatalom.„ 
 
Ez volt az egyik oka annak, hogy 2010-ben a 2/3-os jobboldali többséggel megválasztott 
országgyűlés igazi rendszerváltást ígért, és csakúgy, mint az országos politikában az 
ÖNKORMÁNYZÁSBAN is új korszakot hirdetett. A kormány, a parlament 2010 óta nem titkolt 
célul tűzte ki Magyarország értékrendjének helyreállítását. 
A választók akaratából Biatorbágyon is „Új Korszak” kezdődött. A többség alapvető erkölcsi 
változást követelt. Itt helyben is véget kellett vetni a zsebek, a haverok, a borítékok, a 
mobildobozok, a csókos munkák korszakának, amelyben egy szűk kör a közösség kárára 
gazdagodott.  
2010-ben egy új jövő kezdődött, amelynek alapja az emberség, a család, a közösség, a haza, 
a nemzet, a megbízhatóság, a szavahihetőség és az értékteremtő munka lett. 
 
 
Kedves Biatorbágyiak! 

2010-ben azt ígértem új korszakot nyitunk a lakossági kapcsolattartásban, az 
önkormányzásban, a polgármesteri hivatalban, hogy a város polgárai újra részeseivé váljanak 
a legfontosabb döntéseknek. Ez vezetett minket, amikor már az első intézkedéseink során 



átláthatóvá tettük az önkormányzat munkáját, gyökeresen megváltoztattuk a nyilvánosság 
rendszerét. 
 
A visszatekintést úgy gondoltam az Új Korszak alakuló ülésével kezdem, és magam is 
meglepődtem, hogy a ma már természetes és magától értetődő, a nyilvánosság egyik 
legalapvetőbb jellemzőjét, az élő közvetítést, akkor úgy kellett bejelentenem, hogy 
Biatorbágy történetében először fordul elő, hogy élő adásban követhetik a testületi ülés 
történéseit. Nem a bejelentés ténye, hanem az ideje furcsa, hogy miért kellett erre 2010-ig 
várni, miért nem történt meg tíz vagy tizenöt évvel korábban? 
 
Emellett bevezettük a nyárbúcsúztató utcai fórumokat, amelyekre éppen az elmúlt hetekben 
már ötödik alkalommal került sor. Ezek lényege, hogy mi keressük fel a választópolgárokat, 
és helyben próbáljuk megismerni a munkánkról alkotott véleményüket. 
Nem sejtettük, hogy milyen gátakat szabadítunk fel, mennyi szőnyeg alá söpört probléma 
zúdul majd ránk. Az első hónapokban átmenetileg meg kellett hosszabbítanunk a 
polgármesteri hivatal ügyfélszolgálatának nyitva tartását, valamint a jegyző, az 
alpolgármester és az én fogadónapomat is. Ám ez sem bizonyult elegendőnek, ezért 
bevezettük, hogy előre egyeztetett időpontban, a hét minden napján fogadjuk azokat az 
állampolgárokat, akiknek a kijelölt fogadónap valami oknál fogva nem megfelelő. 
 
Ehhez a feladathoz át kellett alakítani, meg kellett erősíteni a polgármesteri hivatalt. Mára 
minden dolgozónak kötelezően be kell tartania az Ügyfélszolgálati Nyilatkozatban és az Etikai 
Kódexben elvárt alapelveket, amelyek, most idézem: 
„Meghatározzák azokat az értékeket és magatartásnormákat, amelyek támogatják a 
megbízható, hatékony, minőségi munkavégzést, felelősségvállalást, segítőkészséget és az 
ésszerű cselekvést annak érdekében, hogy a polgármesteri hivatal betöltse funkcióját.” 
Ezek a szabályok érvényesek tehát 2011 júniusa óta, egyrészt az ügyfelekkel történő 
kapcsolattartásban, másrészt a köztisztviselői szakmai munkában. 
 
A város polgárai gyakran fogalmaznak meg olyan logikus és egyszerűnek tűnő ötleteket, 
kéréseket, amelyek teljesítése egy önkormányzat számára bizony nehéz, bonyolult és 
időigényes feladat.  
Mi sem tűnik egyszerűbbnek, mint egy padot áthelyezni egyik helyről a másikra. Ahol 
kihasználatlanul sok van, onnan leszerelni egyet és áthelyezni oda, ahol hiányzik, például egy 
buszmegállóba. De ha az áthelyezendő padot a város pályázati pénzből vásárolta és 
telepítette, akkor bizony a rendszer előírásai miatt azt öt évig nem lehet elmozdítani a 
helyéről. Így máris teljesíthetetlenné válhat egy logikus kérés. 
Gyalogátkelőhelyeket sem lehet egyszerűen „felfesteni” az úttestre. Komoly tervezési, 
engedélyeztetési eljárások, közlekedési vizsgálatok előzték meg például a Szabadság úton és 
a Nagy utcában, éppen most folyamatban lévő gyalogátkelőhelyek építését. Biztosítani 
kellett mindkét oldalon a járdakapcsolatot, a vízelvezetést és a megfelelő közvilágítást. A 
szakhatóságokkal, cégekkel, tulajdonosokkal való egyeztetés közel egy éven keresztül adott 
aktuális feladatot a hivatal munkatársainak. Az átkelők összköltsége sem elhanyagolható, az 
építési tervekkel, a kivitelezéssel és az elektromos bekötésekkel együtt meghaladja a húsz 
millió forintot. Lakosként persze minderről nem kötelességünk tudomást szerezni, így nem is 
értjük, hogy mi tart olyan sokáig egy ilyen egyszerű kérés teljesítésében. 



Amint említettem az önkormányzat és a polgármesteri hivatal dolgozóinak, egyik elsődleges 
feladata, a lakosság szolgálata. Ugyanakkor az ő elvárásuk is jogos, hogy az ügyfelek is 
hasonló tisztelettel forduljanak feléjük, mint amilyen bánásmódot maguknak elvárnak.  
A még színvonalasabb kiszolgálást segítheti a közeljövőben, egy kormányablak kialakítása, 
amelynek elhelyezésére megkezdődtek az egyeztetések a Kormányhivatallal. A tervek szerint 
az idén átadott új ügyfélszolgálati tér ad majd otthont ennek a régen várt fejlesztésnek.  
 
 

Tisztelt Hölgyeim és Uraim! Kedves Biatorbágyiak! 

Az ÖNKORMÁNYZÁS egyik alappillére számomra az emberekkel való folyamatos 
kapcsolattartás, az ügyek feltárása, befogadása, megoldása, a problémák kezelése és 
legyőzése. 
Biatorbágy polgármestereként elsősorban a személyes, emberi kapcsolatokért vagyok hálás, 
amelyek nem jöhettek volna létre az Önök együttműködése nélkül. Négy év óta sok, a 
településünk jelenét és jövőjét szívén viselő emberrel találkozhattam. Sokukkal válthattam 
szót, mert fogadóóráimat, jelenlétemet nem időponthoz, nem helyszínhez, hanem az itt élők 
kéréseihez igazítottam, lehetőséget adva arra, hogy kifejthessék véleményüket, 
megvitathassuk álláspontjainkat, megismerhessék lehetőségeinket és közös megegyezésre 
juthassunk annak érdekében, hogy jó legyen itt élni, jó legyen itt lenni. 
 
Csak az egymásba vetett hit és bizalom, az egymásért vállalt felelősség, az egymással 
teremtett közösség tud pozitív életszemléletet sugározni. Én arra esküdtem fel, hogy 
szembeszállok a negatív jelenségekkel. 
Egy bencés szerzetes, Anselm Grün a múlt század végén így írt a faluközösségekben 
megjelenő negatív kisugárzásokról: 
„Egy-egy faluban gyakran évszázados ellenségeskedés áll fenn. Minden családnak van 
valamilyen híre. Vannak mértékadó családok és vannak, akiket nem engednek érvényesülni. 
Vannak újonnan betelepült családok, akiknek semmi esélyük sincs az elfogadottságra. A 
politikusok feladata a közösség összefogásának elősegítése és a régi választóvonalak 
megszüntetése lenne. A község politikusai azonban gyakran arra használják fel a falu 
konfliktusait, hogy maguk köré tömörítsék SZÖVETSÉGESEIKET. 
Így még mélyebbek lesznek az embereket elválasztó árkok. A csoportokat eszközként 
használják arra, hogy a választási küzdelemben a saját vágyaikat érvényesítsék, és a 
közösségben nevet szerezzenek maguknak.” 
 
Én nem kívánok olyan polgármester lenni, aki a település ellentételeire alapoz. Alapelvem a 
bizalom, a közösen kitűzött célok elérhetőségében, tisztesség a munkában, becsületesség az 
elszámolásban. 
Az elmúlt négy esztendőben új korszak kezdődött Biatorbágy életében számos olyan 
területen, amely korábban az ellentétek színtere volt.  
Pozitív változás indult el  
• a helyi önkormányzat és az állam, a kormány és a közigazgatási szervek 
kapcsolatában.    
• az önkormányzat és az intézmények, az egyházak, a nemzetiségek, a civil szervezetek, 
a helyi vállalkozók, a helyi termelők és minden egyes biatorbágyi polgárral való 
kapcsolattartásban. 



 
2010 óta egyenrangú félnek tekintünk minden biait és torbágyit, őslakost és beköltözőt, 
katolikust és reformátust, minden nemzetiséget, intézményt, szervezetet, polgárt és egyént. 
Közös gondolkodásra és cselekvésre hívjuk mindazokat, akik azt keresik, ami összeköt 
bennünket és nem azt, ami elválaszt. A vádakra és hazugságokra építő, egymással a 
megszerzendő koncon vitatkozó kampánypolitikusok ideje lejárt. Itt az ideje az elmúlt négy 
év valós erkölcsi, emberi és közösségi tapasztalataira hallgatni helyben is. 
 
Az eltelt négy év alatt arra törekedtünk, hogy minden döntésben a közösség akarata 
érvényesülhessen. Első lépésként megteremtettük nyilvánosság, a párbeszéd, a 
kapcsolattartás lehetőségét, amelyet korábban egyáltalán nem tartott fontosnak a város 
vezetése. A korszak olyan újdonságai, mint az internetes önkormányzati televízió, a 
naprakész városi honlap, a Biatorbágyi Körkép újság, a szórólapok, a plakátok, a 
hirdetőtáblák, a közmeghallgatások, a helybemenő lakossági fórumok, a közösségi ünnepek 
és a rendezvények kiemelt kezelése, vagy éppen a találkozási alkalmat is teremtő helyi piac 
egyre több lehetőséget kínál arra, hogy a közérdeklődésre számot tartó információk minden 
érintetthez közérthetően eljuthassanak. Felelős döntéseink így váltak átláthatóvá és számon-
kérhetővé. 
 
Hasonlóan az országos változásokhoz, már Biatorbágyon is a város többségének érdeke – 
vagyis a közjó – határozza meg döntéseket, még ha egyes erős érdekérvényesítő képességgel 
rendelkező csoportok vagy személyek ezt nem is nézik jó szemmel és hamis vádaktól, 
hazugságoktól sem riadnak meg a visszarendeződés érdekében. 
 
Büszke vagyok arra, hogy ma már a legteljesebb nyilvánosság előtt, a képviselő-testület 
tanácstermében születnek meg a legfontosabb döntések és azt a választóktól, arra 
felhatalmazást nyert személyek hozzák meg. Nem a háttérből, az egykori jegyző irodájából, a 
téesz irodából vagy a hajdani Két Mackó nevű kocsmából irányítják a települést olyan 
személyek vagy csoportok, akik erre felhatalmazást a választóktól nem kaptak és 
elszámolással sem tartoznak feléjük.   
 
Én nem nevezném ugyanis véletlennek, egyszerű tévedésnek, ahogy például a nyugati 
lakóterületen lévő hét hektárnyi, önkormányzati tulajdonú, egykori pedagógus földeket 
elkótyavetyélte a település. Erre akár három iskolát is lehetett volna építeni sportcsarnokkal 
együtt. Az akkor négyzetméterenként háromezer forintért eladott szántót nem sokkal 
később a képviselő-testület belterületbe vonta, nyolcszorosára emelve annak értékét. Így 
most 24 ezer forintért, akár vissza is vásárolhatnánk. 
De említhetném a Dévay utcában felépített óvodát is, amit 2005-ben az önkormányzat 
megrendelt az egyik ingatlanfejlesztővel érdekeltségi viszonyban álló magáncégtől, majd 
éveken keresztül bérbe vette azt, jóval magasabb áron, mint amibe egy új óvoda építése 
került volna. A bérleti időszak lejártával az önkormányzat végül meg is vásárolta az épületet, 
ami így összesen 650 millió forintjába került a biatorbágyi adófizetőknek. A valódi értéke 
azonban egy igazságügyi szakértői vélemény szerint csupán 250 millió Ft, vagyis két és fél 
hasonló méretű óvodát építhetett volna Biatorbágy, ennek a törvényesség határát súroló 
ügyletnek az árából. 
 
 



 
 
 
Tisztelt Hölgyeim és Uraim! 

Most ragadom meg az alkalmat, hogy tisztázzak néhány engem és képviselőtársaimat ért 
vádat, és elmondjam ezekről véleményemet. 
 
Azt mondják ránk, hogy „katonák” vagyunk. 
Egyszerre lépünk, egyszerre mondunk igent, vagy nemet. Úgy gondolom, hogy ez inkább 
érdem és erény, mintsem valami rossz tulajdonság, amit ki kéne nevelni belőlünk.  
A város vezetése nem számítógépes játék, amit a startvonalról bármikor újra lehet kezdeni. 
Biatorbágynak és a biatorbágyiaknak is csak egy élete van, e valódi pályán!  
Mi arra törekszünk, hogy mielőtt konkrét lépésre szánnánk el magunkat, lehetőleg már egy 
véleményen legyünk, a döntésben érdekelt csoportokkal és emberekkel. Mindezt komoly, 
sokszor több hónapos előkészítő munka, helyzetelemzés, szakértői véleménykérés, 
tájékozódás és egyeztetés előzi meg. Nem egyszer éjszakákba nyúló beszélgetések, viták és 
véleményütköztetések árán jutunk el ahhoz a megoldáshoz, amely mellett aztán egységesen 
szavazunk és kiállunk, amikor megszületett a megegyezés.  
A tizenkét dühös ember című filmre az idősebb korosztály talán még emlékszik, a mi 
helyzetünk sem könnyebb, mint a filmben az esküdteké, egyezségre kell, hogy jussunk nincs 
más lehetőségünk.  
 
Néhányan azt vetik szemünkre, hogy a négy év alatt folyamatosan kampányoltunk. 
De kérem, mi mást tehetne egy aktuális városvezetés, minthogy folyamatosan hadban áll a 
problémákkal, végzi a dolgát és az elvégzett feladatokról beszámol az érintetteknek. Igen, 
végeztük a feladatunkat és erről beszámoltunk, én büszke vagyok arra, hogy volt miről 
beszámolnom Önöknek. 
Három területet szeretnék kiemelni ezek közül:  
 
Elsőnek a korábbi szűk körű nyilvánosság kiterjesztését. 
A helyi nyilvánosság a helyi közösségek önszervezési, önmegvalósítási, önérvényesítési 
formája. Ide tartozik a helyi média (kábeltelevízió, nyomtatott sajtó, hirdetőtáblák, 
szórólapok, plakátok), ide sorolhatók az önkormányzat nyilvános bizottsági-, képviselő-
testületi ülései, a közmeghallgatások, a közösségi sport-, kulturális rendezvények, a civil 
fórumok. A Polgármesteri Hivatal és a képviselő-testület a nyilvánosság értelmezésén, 
működtetésén és szabályozásán keresztül a mindennapi gyakorlatban erős befolyással van a 
helyi közösségek, egyének lehetőségeire és életminőségére. 
2010-előtt Biatorbágy is azon települések közé tartozott, ahol a kötelező nyilvánosság nem 
lépte túl a törvényben előírt kereteket, az önkormányzati hirdetményekre vonatkozó 
közzétételi kötelem, legalsó szintjét. A kötelező közlés nagyrész kimerült abban, hogy a 
döntéselőkészítő dokumentumokat egy rajzszöggel kitűzték a Hivatal belső hirdetőtáblájára. 
 
Büszke vagyok arra is, hogy a 2010-ig mostohagyermeknek számító oktatásügyet 
képviselőink a súlyának megfelelően kezelték. 
Az oktatás színvonala alapvető befolyással van egy település jövőre. Az elmúlt négy esztendő 
kézzelfogható eredményeként nyílt meg a város első bölcsődéje, vált önálló intézménnyé a 



korábbi német nemzetiségi tagozat, éledhetett újra az 1947-ben bezáratott református 
iskola, kapott lehetőséget egy alapítványi katolikus iskola a működéséhez, valamint a 2012 
óta folyamatosan megújuló Szily-kastély épületében, többféle irányultsággal indulhattak a 
Biatorbágyi Általános Iskola elsős osztályai. 
Hosszú évek óta áll fenn az a helyzet, hogy minden esztendőben több gyermek iratkozik be 
az első osztályokba, mint ahányan a nyolcadik évfolyamból elballagnak. Emiatt az 
önkormányzatnak minden tanév kezdetére újabb tantermeket kell biztosítania. Ezt 2009 től 
konténerek telepítésével oldotta meg a húsz év óta regnáló városvezetés, ami szemléletesen 
mutatta, hogy két évtized nem volt elegendő számukra a felkészülésre és a kérdés 
rendezésére. Bár egy mostani kampánykiadványukban már odáig is eljutottak, hogy számba 
kívánjak venni a szükséges óvodai és iskolai férőhelyeket, és az eredménytől tennék függővé 
a szükséges fejlesztéseket. Ha 24 év alatt eddig sikerült eljutniuk, akkor ezzel a sebességgel, 
úgy 2050-re akár, valamilyen tervvel is elő állhatnak majd.  
  
Elképesztő lemaradással találtuk hát szembe magunkat, de elmondhatjuk: sikerült a fordulat. 
2012 óta már nincs szükség újabb konténerek telepítésére. 
A Szily-kastély felújításával, egyben épített örökségeink egyikét is sikerült megvédenünk, 
amely az előző évtizedben pusztulásra volt ítélve. Így egy új, 12 tantermes iskolával 
bővítettük az oktatást szolgáló épületeink számát. Idén megtettük, a Sándor-Metternich 
kastély, egykori TSZ-szárnyának felújításához szükséges első lépéseket is, amely talán még 
rosszabb állapotban van, mint egykor a Szily-kastély volt. Jövő szeptemberre két szárny 
ebben az épületrészben is megújul és újabb öt tanterem szolgálja majd az oktatást. Az 
oktatási helyek szűkösségére igazi megoldását azonban, csak az új iskola építése fog 
jelenteni. A Szily-kastély hátsó területére tervezett intézmény, első ütemének építési 
engedélye már jogerőre emelkedett és októberre a kiviteli tervek is rendelkezésre állnak. Az 
előkészítési folyamat több, mint egy éves csúszást szenvedett el, mert nem nézte jó szemmel 
a szándékunkat néhány  kastély mögött lakó ingatlantulajdonos. Minden lehetséges módon 
hátráltatták a tervezés és engedélyeztetés menetét. Ennek ellenére már ott tartunk, hogy – a 
Sándor-kastélyhoz hasonlóan, állami forrás bevonásával – az új képviselő-testület a 
pályáztatás majd az építkezés megindításával kezdheti a tevékenységét. 
 
Fontosnak tartjuk, a helyi nemzetiségek, civil közösségek, egyének egyenlő partnerként való 
kezelését is. 
A korábbi gyakorlattól eltérően mára a város költségvetésének tervezésekor, természetesen 
számolunk a nemzetiségi, egyházi, civil és egyesületi igényekkel. Furcsának találom, hogy 
csak ebben az évben kerülhetett sor, a német nemzetiség kitelepítési-emlékművének 
felavatására, holott ez a kérés már régóta megfogalmazódott részükről, mégis évekig 
porosodott az önkormányzat asztalán. 
Az elmúlt évek sikereinek tudható be a város legnagyobb sportegyesületével, a Viadukt 
egyesülettel közösen elért eredmény: a Kolozsvári utcai sporttelepen átadott új műfüves kis 
pálya. Emellett már megnyert pályázatunk van a nagypálya műfüvesítésére, a műanyag 
borítású futópálya, öltöző és lelátó építésére, melynek kivitelezése a jövő tavasszal 
kezdődhet. A Nagycsaládosok Országos Egyesülete ebben az évben Családbarát 
Önkormányzat Díjat adományozott Biatorbágy Város Önkormányzatának. A díjra a helyi 
nagycsaládosok egyesülete terjesztette fel a városvezetést, mely kellemes meglepetés volt 
számunkra.  



Az elmúlt évek során testvéri szerződést kötöttünk a csallóközi Alistál és a kárpátaljai 
Nagydobrony, magyarok lakta településeivel.  
Itt szeretném megjegyezni, hogy nagyon komolyan veendő, és mindenki által megfontolandó 
felvetéssel találkoztam a minap. Nemzetközi, elsősorban testvérvárosi kapcsolatainkat 
elemezve egyesek arra készülnek, hogy különválasszák a testvérvárosi találkozókat és 
szétszakítsák azt, ami összetartozik. A Kárpát-medencében a 20. században részekre szakadt 
magyarságot ismét szeretnék elválasztani, a már megkötött baráti kapcsolatokat 
elidegeníteni egymástól. Ez az elképzelés homlokegyenest szemben áll, az elmúlt négy év 
azon törekvéseivel, hogy közelebb hozzuk egymáshoz a határainkon kívül rekedt 
honfitársainkat, hogy együtt ünnepelhessünk barátainkkal, ismerőseinkkel, hogy elősegítsük 
nemzetközi kapcsolataink kibontakozását. 
 
 
Tisztelt Hölgyeim és Uraim! 
 
Amikor valakinek már minden érve elfogyott, rágalmazni kezd. Én és az új korszak 
önkormányzata sem rettenünk meg a koholt vádaktól, mert tiszta lelkiismerettel és 
becsülettel végezzük munkánkat. Állok, állunk minden vizsgálat és feljelentés elé, legyen 
azok alapja bármilyen, bennünket elmarasztalni kívánó feltételezés. Azonban azt furcsának 
találom, hogy éppen azok beszélnek korrupcióról, akik egykor kiárusították az önkormányzat 
ingatlan vagyonát, Az is furcsa, hogy még most is azon feljelentésüket lobogtatva 
kampányolnak, amelynek során a vizsgálat kiderítette, hogy a feljelentés hamis vádakon 
alapult. Az sem nagyon érthető, hogy miért most kürtölték szét a médián keresztül 
rágalmaikat, amikor már tudták, hogy a hatóság másfél éve, 2013. március 8-án lezárta a 
nyomozást, és megállapította, hogy az önkormányzat minden felvetett ügyben jogszerűen és 
törvényesen járt el. 
 
Ha már korrupcióról esett szó fontosnak tartom, hogy városunk pénzügyeiről is szót ejtsek. 
Az önkormányzat működőképességének egyik legfontosabb pillére, a gazdálkodás minősége, 
a pénzügyi stabilitás megléte. A 2010-es év pénzügyi zárását követően, azzal a megdöbbentő 
helyzettel szembesültünk, hogy az előző ciklusból megörökölt költségvetésben elrejtve, 337 
millió Ft-os fiktív bevétel szerepel. Ez magyarul azt jelenti, hogy ennyi bevétel hiányzott 
abban az évben ahhoz, hogy a jelentkező kiadásainkat fedezni tudjuk.  Emellett, a 
megörökölt 600 millió forintos hiteltartozás lejárata, pedig a 2011. év költségvetését 
terhelte.   
A felelős gazdálkodásnak köszönhetően ma 1,1 milliárd, azaz 1100 millió Ft fejlesztési 
tartalék áll rendelkezésre, elkülönítve, a megkezdett beruházások befejezésére és az 
előkészített fejlesztések, pénzügyileg is megalapozott elindítására. A hiteltartozásunkat 
pedig a kormány, ebben az évben teljes mértékben átvállalta. 
Az elmúlt négy évben több olyan változtatást is bevezettünk, amely a helyi gazdaság 
megerősítését szolgálja. Egyrészt racionalizáltuk a kiadásokat, másrészt számos területen 
saját vállalkozásban, biatorbágyi munkavállalók bevonásával végezzük és végeztetjük el az 
önkormányzat kötelező feladatait. A városgondnokság létrehozásával, például nem csak több 
milliós kiadást spóroltunk meg az elmúlt évek alatt, hanem munkahelyeket is teremtettünk. 
A korábbi évtizedek érthetetlen gyakorlatával ellentétben, mára a helyi vállalkozások, 
vállalkozók jelentős mértékű önkormányzati megrendeléseket kapnak. A korábbi évi tízmillió 
forintos nagyságrendű keret helyett, évente mintegy 180 vállalkozás illetve személy kap, 



összesen évi 300 millió Ft értékben munkát, feladatot a várostól. Ennek a gyümölcsöző 
kapcsolatnak a további fejlesztése az egyik célja a „Biatorbágy a Vállalkozókért, a Vállalkozók 
Biatorbágyért” programsorozatnak, amely havi rendszerességgel, már több éve sikeresen 
működik.  
 
 

Tisztelt Biatorbágyiak 

A további fejlődés érdekében éppen a napokban bocsátottuk ki előzetes lakossági 
véleményezésre a településfejlesztési koncepciót megalapozó tanulmányt. A városépítéshez 
értő szakemberek munkájában olvashatjuk azt a fontos állítást, hogy a településfejlesztés 
alapvetően közösségfejlesztést jelent. A közösség erősségének egyik mutatója a megtartó 
erő, ami az embereket itt tartja, amitől szeretnek itt élni. Ennek mértékét az óvodától, 
iskolától a focipályán keresztül a munkalehetőségekig rengeteg dolog befolyásolja. 
Biatorbágy egy, a főváros közelében fekvő, jó közlekedési és szép természeti adottságokkal 
rendelkező kisváros. Egy olyan település, amely a gyermekszületések támogatásával, a 
bölcsődétől a középiskoláig kiépített nevelési, oktatási intézményrendszerrel, kulturális és 
sportolási lehetőségekkel, korszerű egészségügyi ellátással, saját munkahelyteremtő 
képességgel, jó külső és belső közlekedéssel, rendben tartott közterületekkel, és nem utolsó 
sorban egészséges közélettel egy ERŐS és STABIL MEGTARTÓ ERŐVEL rendelkező várossá 
alakulhat. 
Én bízom benne, hogy miként az ország, úgy városunk is képes lesz megőrizni értékeit, 
megtartani közösségeit, megerősíteni gazdaságát, és megvédeni eredményeit. Hiszem, hogy 
a biatorbágyiak összefogásával olyan tettekre lehetünk továbbra is képesek, amelyek a múlt 
sérelmeinek feloldása mellett, az élhető jelent és Biatorbágy nemzedékeinek hosszú távú 
létbiztonságát egyszerre szolgálják. 
 
 
Tisztelt Biatorbágyi Választópolgárok! 

Eljött az idő, hogy az Új Korszak ígéreteinek teljesítését értékeljék, szavazataikkal 
megerősítsék. A helyhatósági választáson is a többségi szavazatok száma fogja eldönteni, 
hogy ki, és melyik szervezet kap felhatalmazást a megye, a város, a nemzetiségi 
önkormányzatok vezetésére. Arra biztatom önöket, hogy menjenek el szavazni, gyakorolják 
demokratikus jogaikat és ezzel Önök döntsék el, hogy merre haladjon tovább Biatorbágy.  
 
Kívánom, hogy az elkövetkező öt évben még jobb legyen itt élni, még jobb legyen itt lenni!  
 
Köszönöm, megtisztelő figyelmüket! 


